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Rok se nám pomalu blíží do pololetí, za-
číná letní sezóna a mnozí z Vás již jistě 
mají naplánované dovolené. Pro nás na 
obecním úřadě však vždy s tímto obdo-
bím přichází téměř mobilizace.

Tak jako každý rok se za krátkou dobu 
musí stihnout mnoho úprav a oprav 
souvisejících se školskými zařízeními. 
Letošní asi nejsložitější prázdninovou 
akci bych se nebál nazvat akce „kulový 
blesk“. V téměř nemožném čase musí 
dojít k přestěhování kuchyně do nového 
kuchyňského pavilonu u mateřské ško-
ly v ulici Komenského. Školní jídelna 
se musí v ještě kratší době přestěhovat 
do jídelny v areálu statku. Stěhování 
kuchyně nebude snad takový problém, 
protože se jde do nového areálu, horší to 
bude s jídelnou. Jídelnu v areálu statku 
musíme hned zezačátku července zre-
konstruovat tak, aby splňovala veškeré 
hygienické normy a požadavky, musíme 
tam předělat sociální zařízení, vybudo-
vat nové zázemí jak pro děti, tak pro 
personál a současnou kuchyň předělat 
na výdejnu. V neposlední řadě musíme 
přemístit a vybudovat nové hřiště pro 
mateřskou školu, k tomu nám poslouží 
prostor po zdemolované budově v uli-
ci Přímá. Nebude to vůbec jednoduchá 
akce, ale jako vždy doufáme v nejlepší 
možný výsledek.  

Z tohoto „kulového blesku“ se radují 
děti ze základní školy, jelikož jim paní 
ředitelka udělila na poslední dva dny 
ředitelské volno a vysvědčení dostanou 
už 26. června. Méně radosti to však při-
náší pro rodiče dětí, zejména z mateř-
ské školy, protože když nebudeme mít 
v červenci kde vařit, musí být bohužel 

26. června ukončen i provoz mateřské 
školy. Samozřejmě nás tato situace netě-
ší a rodičům se za ni omlouváme. Jsem 
však přesvědčen, že pro nás má většina 
rodičů pochopení, jelikož celá akce sou-
visí s přístavbou školy na devítiletku, 
takže užitků z ní budou mít děti i rodiče 
určitě ještě mnoho. 

Když už jsem se zmínil o přístavbě 
školy na devítiletku, v současné době 
zpracováváme zadávací dokumentaci 
pro výběrové řízení, projektanti dola-
ďují poslední úpravy na projektu a zhru-
ba koncem června zahájíme výběrové 
řízení. Když vše půjde bez problému, 
mohlo by se koncem srpna začít stavět. 
Zde opět poprosím děti i rodiče a vlast-
ně všechny spoluobčany o pochopení, 
jelikož tato akce bude dlouhá a po všech 
stránkách velmi náročná.

Ostatní nyní již téměř dokončené akce 
zmíním jen okrajově. U kuchyňské-
ho pavilonu, jsme se malinko zpozdili, 
protože máme problém s připojením na 
elektrickou energii, ale s tím si poradíme 
a zdržení nebude tak hrozné. Začátkem 
července bychom měli kolaudovat. Za-
teplení fasády bude možná při vydání 
zpravodaje již kompletně hotové, nebo 
budou probíhat jen nějaké dokončovací 
práce.

Jistě mnozí z Vás zaznamenali, že 
v obci tak jako každý rok proběhla 
oprava největších výtluků, výmolů a ne-
zpevněných komunikací, které se sna-
žíme udržovat průběžně. Opět proběhla 
výměna a doplnění několika dopravních 
značek a zrcadel. Pro příjezd do lokality 
kolem ulice T. G. Masaryka jsme vybu-
dovali novou příjezdovou cestu, aby-

chom ulehčili přetížené dopravě v loka-
litě K Chotolu. 

Znovu nám svitla naděje na přeložku 
silnice II/240, která by částečně ulevi-
la tranzitní dopravě přes obec. Hejtman 
kraje se po schůzce s dotčenými obcemi, 
tedy i s námi, sešel s ministrem dopravy, 
který mu ústně přislíbil možnost finan-
cování akce ze státních peněz. Kraj opět 
začal s projektováním, plánováním a pro-
jednáváním a zařadil stavbu jako jednu 
z priorit Středočeského kraje. Trochu 
smutnější je fakt, že právě projektová-
ní a projednávání je otázka několika let 
a samotná stavba rovněž. Nadále tedy 
platí naše urgence na kraj, aby v rámci 
zvýšení bezpečnosti zajistili úpravu a za-
bezpečení přechodů v Horoměřicích.

Za zmínku ještě určitě stojí Den dětí, 
který se konal u rybníka Pod Luky v so-
botu 6. června. Akce to byla velice pove-
dená a určitě dále ve zpravodaji najdete 
článek s fotkami. Já bych chtěl touto 
cestou poděkovat všem, kdo se na ní 
podíleli, protože organizačně bylo vše 
zvládnuto na jedničku. Dobrovolníků, 
dětí i atrakcí bylo mnoho a opět se nám 
vyplatil pozdější termín, protože počasí 
také vyšlo báječně.

Nakonec mi dovolte popřát Vám 
všem za celý obecní úřad krásné a klid-
né prožití dovolených, dětem přeji co 
nejzajímavější a nejdobrodružnější 
prázdniny. Doufám, že jak Vám na do-
volené a prázdniny, tak nám na všechny 
stavební akce bude přát počasí, a všichni 
si léto co nejlépe užijeme.

Filip Kohutič – místostarosta obce
Foto: Bc. Jana Kohoutová

Ú V O D n Í k

Budoucí školní kuchyně
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Zasedání zastupitelstva se konalo 11. května 2015 a dostavili 
se všichni zastupitelé a dva občané z řad veřejnosti. Jednání 
zahájil starosta pan Babka a zastupitelé schválili program za-
sedání tak, jak byl navržen v pozvánce. 

Podle programu se pak zastupitelé zabývali závěrečným 
účtem za rok 2014. Podle zákona o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů se vždy do poloviny následujícího roku 
musí v zastupitelstvu projednat závěrečný účet. Zastupitelé 
k tomu obdrželi v podkladech výkaz o plnění rozpočtu a další 
dokumenty, se kterými se mohla seznámit i veřejnost na úřední 
desce dva týdny před zasedáním. Rozpočet a hospodaření patří 
do mé gesce, proto jsem výklad k tomuto bodu měla na starost 
já. Opoziční zastupitelé za Naše Horoměřice měli k předlo-
ženým podkladům řadu připomínek, někdy oprávněných (do 
velkého množství čísel se místy vloudily i chyby), které jsem 
vysvětlila, někdy plynoucích spíše z neznalosti problematiky 
a pojmů – např. pan Čacký vytrvale opakoval, že obec měla 
v loňském roce 12 milionů ztrátu, ačkoli vykázala 20 milionů 
zisk. Takže součástí mého výkladu bylo i vysvětlování základ-
ních ekonomických pojmů. 

Obec v roce 2014 hospodařila s příjmy 71 941 650,94 Kč 
a výdaji 79 074 801,71 Kč (po konsolidaci). Z celkových vý-
dajů bylo 48 719 278,00 Kč použito na investice do dlouho-
dobého majetku. Nejvýznamnějšími investicemi roku 2014 
byly výstavba pavilonu C mateřské školy (23 276 883,82 Kč), 
splátky přístavby základní školy (5 654 670,88 Kč), zaháje-
ní stavby kuchyňského pavilonu (6 907 096,43 Kč), nákup 
zametacího stroje (3 496 900,00 Kč), 1. a 2. splátka areálu 
Agrivep (2 400 000,00 Kč) a stavba komunikace v Severní ul. 
(1 875 101,91 Kč). Výsledek hospodaření za rok 2014 – zisk – 
činil 20 112 631,22 Kč. Hospodaření obce bylo přezkoumáno 
auditorem, spol. NBG s výsledkem bez výhrad. 

Závazky k 31. 12. 2014 činily celkem 13 878 609,55 Kč, 
v tom 397 553,00 činí Kč závazky vůči zaměstnancům,  
233 367,00 Kč závazky ze sociálního a zdravotního pojiště-
ní, 57 497,00 Kč daně sražené zaměstnancům, 49 419,00 Kč 
srážky z platu a 1 400 000,00 Kč odhad vyúčtování energií 
(dohadný účet pasivní). Závazky na dani z přidané hodnoty či-
nily 135 649,01 Kč (splatné v 1. čtvrtletí 2015) a závazky vůči 
dodavatelům 5 477 753,50 Kč. Jedná se o vystavenou faktu-
ru od společnosti Spektra za přístavbu základní školy, která 
má odloženou splatnost ve splátkách splatných v roce 2015. 
Kromě toho uhradila obec v roce 2015 ještě 500 000,00 Kč 
jako smluvně sjednanou splátku kupní ceny domu čp. 88. Nej-
větším závazkem k 31. 12. 2014 byl úvěr na předfinancování 
stavby pavilonu C mateřské školy ve výši 6 127 371,04 Kč 
(splacen v 1. čtvrtletí 2015 z dotace).

Zastupitelé nakonec závěrečný účet 10 hlasy koalice schválili 
bez výhrad, 5 zastupitelů za Naše Horoměřice hlasovalo proti.

Dalším bodem programu byla účetní závěrka obce za rok 
2014. Ta se netýká rozpočtového hospodaření, ale účetnictví. 
Podkladem byly účetní výkazy: rozvaha, výkaz zisku a ztrá-
ty, příloha, dále zpráva auditora, inventární zpráva a zpráva 
o výsledcích finančních kontrol. Výkladu jsem se opět ujala 
já, diskuse byla krátká bez konkrétních připomínek a návrhů. 
Při hlasování se ovšem opozice přesto zdržela, účetní závěrka 
tedy byla schválena 9 hlasy koalice (paní Mráčková musela 
ještě před hlasováním odejít).

A u ekonomiky jsme ještě zůstali. Obec zřizuje tři příspěv-
kové organizace (základní školu, mateřskou školu a školní 

jídelnu). A zastupitelé z pozice zřizovatele schvalují i jejich 
účetní závěrku. Postupně jsme tedy probrali účetní závěrku 
školských organizací, nikdo neměl žádné připomínky a dota-
zy, přesto se zastupitelé Našich Horoměřic při hlasování vždy 
zdrželi. Účetní závěrky příspěvkových organizací byly tedy 
schváleny vždy 9 hlasy. 

Následně se zastupitelstvo zabývalo pozemky pod čistír-
nou odpadních vod (ČOV). Ty zatím patří státu, církvi jako 
zastavěné vydány nebyly. Obec je ale potřebuje získat, aby 
mohla rozšířit a rekonstruovat čistírnu, jejíž kapacita již obci 
nedostačuje. Vyzvali jsme proto stát, aby obci pozemky převe-
dl bezúplatně, jenže to Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových (ÚZSVM) odmítl. Pan Kohutič přečetl dopis, 
kterým nám ÚZSVM oznamuje, že obci pozemky prodá za 
2 867 000,- Kč. Do uskutečnění prodeje navíc bude účtovat 
bezesmluvní užívání pozemků a po prodeji od obce vyžaduje 
uhradit i daň z nabytí nemovitých věcí (dříve daň z převodu 
nemovitostí). Podmínky jsou to tvrdé, ale obci nezbývá, než je 
přijmout. Zastupitelé tedy postupně všemi hlasy schválili za-
koupení pozemků za stanovenou cenu 2 867 000,- Kč, úhradu 
za bezesmluvní užívání pozemků – 110 715,- Kč za období od 
1.6.2014 do 30.4.2015 a ve výši 10 091,- měsíčně od 1.5.2015 
až do uzavření kupní smlouvy. Protože stát požaduje kupní 
cenu uhradit hned, bude obec potřebovat financovat tento ná-
kup s pomocí úvěru – od Komerční banky jsme obdrželi na-
bídku na 3letý investiční úvěr za velmi výhodných podmínek 
(úrok 0,79 % ročně). Požádala jsem proto zastupitele o schvá-
lení tohoto úvěru – pro bylo 9 zastupitelů, opozice se zdržela.

V dalším bodě programu jsme se zabývali pozemky před 
bývalou hospodou U Kubrů. Obci zde chodník nepatří, vlastní 
ho majitelé přilehlé nemovitosti. Zato obec vlastní část pozem-
ků pod budovou. S vlastníky objektu proto jednáme o směně 
pozemků tak, aby obec získala alespoň část chodníku a po-
zemky pod budovou patřily jejím majitelům. Zastupitelé pak 
všemi hlasy schválili záměr směnit tyto pozemky. Malou část 
chodníku (4 m2), která patří jiné skupině vlastníků, si obec od-
koupí. I to zastupitelé všemi hlasy schválili.

Dále jsme se zabývali plánem financování vodovodů a kana-
lizací. Návrh plánu obdrželi zastupitelé při zasedání. Výklad zde 
provedl pan Kášek, který se vodohospodářskou infrastrukturou 
zabýval již jako starosta. Jde o plánování prostředků, které by 
obec měla věnovat na budování a rekonstrukce vodohospodář-
ské infrastruktury. Plán byl schválen po bohaté diskusi ve výši 
4,178 mil. Kč ročně. Doc. Altmann navrhl plnění plánu 1x ročně 
kontrolovat, což zastupitelé následně také všemi hlasy schválili.

Následně byla projednána zpráva z jednání rady obce a za-
stupitelé ji vzali na vědomí.

V bodě Různé se zastupitelé dohodli na termínu prohlídky 
areálu Agrivep. Starosta požádal kontrolní výbor o provedení 
kontroly ubytovacích zařízení v obci, zastupitelé potom hlaso-
váním pověřili kontrolní výbor provedením této kontroly. Pan 
Kohutič přečetl poděkování strážníkovi p. Dvořákovi a pan 
Čacký předal starostovi své návrhy do rady a příštího zasedání 
zastupitelstva.

Při závěrečné kontrole usnesení doc. Altmann navrhl dopl-
nit usnesení k pozemkům ČOV, zastupitelé tedy všemi hlasy 
schválili i úhradu daně z nabytí nemovitých věcí související 
s koupí těchto pozemků. Tím zasedání zastupitelstva skončilo.

Bc. Jana Kohoutová

Z kVětnOVéHO ZAstupitElstVA
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Za krásného májového počasí se 7. května, půl hodiny před poled-
nem, již tradičně shromáždili horoměřičtí občané, zejména ale všech-
ny děti ze základní školy, u pomníku padlých před obecním úřadem, 
aby si na tomto místě připomněli hrůzy války a znovu po 70 létech 
oslavili její vítězné ukončení. Pietní shromáždění krátce uvedla paní 
místostarostka Kohoutová. Pan starosta Babka za obec a pan plukov-
ník Vranský za Svaz bojovníků za svobodu položili věnce a všichni 
společně vyslechli státní hymnu.

Ke slavnostnímu dojmu přispěli recitací a zpěvem žáci druhé třídy 
s paní učitelkou Gelnarovou.

Pan starosta ve své promluvě pojmenoval válku jako největší zlo. 
Krátce připomenul počátek i konec války, nacistické vyhlazovací pro-
gramy, odboj a jeho hrdiny i oběti.

Pěkně k přítomným, ale hlavně k dětem, promluvil také pan plu-
kovník Vranský, válečný příslušník RAF, čestný občan Horoměřic, 
místopředseda Svazu bojovníků za svobodu a nositel řady význam-
ných vyznamenání. Pro účastníky setkání bylo poctou už to, že si 
mezi pozvánkami na různé oslavy zvolil právě Horoměřice. Na závěr 
účastníci vyslechli hymnu Evropské unie.

70. výročí osvobození bylo v sousedství pomníku připomenuto 
také výstavkou fotografií z obecní kroniky. Podařilo se ukázat tváře 
všech obětí 2. světové války vyjmenovaných na pomníku a připome-
nout i smrt štábního strážmistra Jana Heřmánka, který v předvečer 
války padl za oběť henleinovskému řádění v Sudetech.

Další část výstavky ukázala boj na barikádě v dnešní ulici Hrdinů 
a několik bojovníků, jejichž podobenky se v kronice zachovaly.

V poslední části pak následoval příjezd osvoboditelů přímo do Ho-
roměřic.

Abychom již nemuseli prožívat další podobnou tragedii, nesmí-
me zapomínat. Bereme si k srdci tento neustále zdůrazňovaný apel 
pana plukovníka Vranského a věříme, že se historická paměť uchová 
i v generaci dnešních dětí.

Václav Kášek
Foto: Ing. Zdeněk Sadílek

slAVnOstnÍ sHROMÁŽDěnÍ u pOMnÍku

Plk. Pavel Vranský a Zdeněk Babka
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Pokračování z minulého čísla

Po této příhodě nastávají tři dny, které se svým děním slily v jeden 
jediný.

Na spánek nebylo pomyšlení, události valily se jedna za druhou 
a na záznamy nebylo pomyšlení.

Již ze soboty na neděli bylo plno starostí. Praha hlásí prvá zvěrstva 
SSmanů na obyvatelstvu – oddíly SS jsou v Praze ve značné síle, 
gestapo máme v nejtěsnějším sousedství – na Jenerálce. Kasárna SS-
manů jsou v Ruzyni, tedy také kousek od nás, a ve Statenicích mají 
Němci „bunkry“ v lese, ze kterých hlavní osazenstvo odešlo před 
několika dny.

Jsme tedy uprostřed nejhorších lidí a k tomu máme jednoho upro-
střed obce (zmíněný horlivec od Vrtílků), který má jistě se všemi 
spojení. Má přímé spojení ze školy přímo do Ruzyně, kde o nás jistě 
vědí každé naše hnutí.

Ve škole je horečný neklid a stálý proud odcházejících – všichni 
někam odcházejí, zpět nevrací se nikdo.

V neděli ráno 6. května ukáže se v obci „československý“ důstoj-
ník (podle pozdějšího zjištění jde o majora Mohapla ze Suchdola). 
Přichází pěšky, má ovázanou hlavu a jde rovnou do školy, kde již od 
rána sedí velitel zdejší německé posádky u telefonu.

Za malou chvíli přiřítí se na motorce obrovitý SSman, rudý 
v celém obličeji, motorku odhodí na zem a ptá se vztekle po ma-
jorovi – před sebou drží hrozivě napřaženou pistoli (parabolu). 
Hrne se dovnitř školy, ale za malou chvíli se opět vyřítí ven, roz-
hlíží se kolem a spěchá. Za několik minut vrací se zpět a před 
sebou doslova žene dva mladíky s rukama nad hlavou a v nich 
malé revolvery, které drží za hlavně. Žene je rovnou do školy. 
Za několik minut oba mladíci vyrazí ven z budovy školy, bledí 
jako stěny, ale bez svého „průvodce“, a ani se neohlížejíce pospí-
chají pryč. Brzy za nimi vyrazí jejich nedávný průvodce, zřejmě 
rozhněvaný jako bouřka, postaví motorku a odjíždí. Oba mladíci 
jdou po silnici k Černému Volu, on jede na Ruzyň.

Nikdo z občanů neví, kdo to byl a co to všechno mělo znamenat.
Konečně vyšel také československý důstojník v doprovodu ně-

meckého majora. Předjíždí německé auto, oba nasedají a odjíždějí. 
Za nějakou dobu se vracejí od Ruzyně a auto po vystoupení němec-
kého majora veze československého důstojníka ku Praze.

Po těchto událostech přišla do obce nová, ale velice smutná zprá-
va, zatím jen důvěrně sdělovaná a šeptem rozšiřovaná, že v sousední 
osadě Černý Vůl (která v té době patří ke čtyřem obcím – Statenice, 
Únětice, Velké Přílepy a se dvěma popisnými čísly také do naší obce) 
bylo časně ráno postříleno několik mladíků SSmany.

O této tragédii popsal podrobnosti řídící učitel naší školy pan 
Václav Březina, jemuž celou tragedii popsal otec zastřeleného syna 
Stanislava Plecitého.

V obci Černý Vůl byly Němci zhotoveny záseky, které měly slou-
žit k zastavení postupu spojeneckých vojsk a které chtěli Němci brá-
nit, aby zamezili nebo zpomalili postup vojsk na Prahu.

Černovolské občanstvo, poslušno revolučních výzev v rozhla-
se, skutečně silnici u záseky uzavřelo, závěru pilně a vojenským 
způsobem střežilo a jednotlivá vozidla po patřičné kontrole pro-
pouštělo.

V neděli ráno měl tu službu místní zahradník Stanislav Ple-
citý. Jeho syn Stanislav, absolvent gymnasia, který při svém to-
tálním nasazení v „Reichu“ a s vážným onemocněním tamtéž 
poznal řeč i zabijácké metody Němců, šel svého otce vystřídat, 
právě v prostoru záseky zaslechl prudkou střelbu (kde prý as i 
Beránek a ještě jiní hoši z Únětic použili kulometu a dvou pan-
céřových pěstí, s nimiž byli nad zásekou zalehlí). Stanislav Ple-
citý šel k zásece, za níž stálo auto s SSmany, aby s nimi jednal. 
Žádali propuštění směrem na Libčice. Otevření záseky bylo jim 
však odepřeno.

Němci odjeli s pohrůžkou, že si tedy cestu najdou a že se vrátí 
a ukáží jim.

Obránci závěry pak velmi obezřele stáhli se na pole nad závěrou 
a bedlivě sledovali silnici od Kamýka a cesty do Úholiček, kudy my-
slili, že by Němci mohli přijít od Libčic.

Neočekávaně však přijelo asi 80 SSmanů na rychlých autech 
od Suchdola. Po zuby ozbrojeni vyskákali z aut, zezadu a později 
se všech stran nešťastné hochy obklíčili (ti, kteří přestřelku začali 
a měli zbraně, prchli, zbraně při útěku zahodili) a hochy doslova roz-
stříleli kulomety.

Za veliké účasti celého okolí byli nešťastní hoši v neděli dne 13. 
května pohřbeni na únětickém hřbitově. Z Černého Vola byli to Sta-
nislav Plecitý, Rudolf Weis a Alois Nohejl.

V neděli 6. května v poledne se jeví příznaky, že se něco děje 
a chystá. Místní Němka Leopoldina Kovářová se svou dcerou a kuf-
ry „nacpanými k prasknutí“ stěhovala se chvatně a tiše ze svého bytu, 
který si nedávno vynutila v čeledním domku čp. 27 – v rodném to 
domě cestovatele a botanika Benedikta Roezla – do dvora velkostat-
ku, do ochrany vojenské posádky. Spolu s vojáky své svršky naklá-
dala do aut připravených k odjezdu.

Již od rána jednal s důstojníky německé posádky vedle již zmíně-
ného majora Mohapla ještě jeden rázný mladík, později se podařilo 
zjistit pouze to, že to byl poručík Československé armády ze Such-
dola – jméno však se nepodařilo zjistit. K němu přibyl po poledni 
druhý československý poručík. Jednali dlouze, občané je pozorovali 
a z útržků slov dalo se usoudit, že jednalo se o složení zbraní horo-
měřické posádky.

Německé velení slibovalo odevzdat zbraně s celou perutí leteckou 
v Ruzyni. To byl asi výsledek jednání obou čsl. důstojníků, protože 
hned po poledni byli seřazeni Ukrajinci (pracovní tábor – oddíl), kte-
ří byli ubytování v hostinci U Kubrů na sále. Za zpěvu svých písní 
a beze zbraní odpochodovali k Ruzyni.

O tom, že šli za zpěvu svých písní, je zde zmínka úmyslně, proto-
že byl bezděčně příčinou smrti mladíka J. Kozáka z Úholiček, který 
projížděl katastrem naší obce na kole. O tom je zmínka dál, abych 
nerušil popis událostí v té době přímo v obci.

Po odchodu Ukrajinců nastalo nakládání a šikování německých 
aut, což všichni občané přijali s radostí. Při nakládání bylo teprve 
patrno, kolik zbraní posádka měla, jaké to byly zbraně a jaká to byla 
troufalost chtít po Němcích, aby zbraně složili, ale na druhé straně 
bylo ze všeho dění vidět, že si Němci nebyli jisti a měli as „nahnáno“.

Ke čtvrté hodině odpolední rozjelo se první vozidlo a za ním ostat-
ní, aby opustila dvůr velkostatku a odjela směrem na Ruzyň.

Nenávistné pohledy občanů je provázely až za obec. S celou po-
sádkou odjížděly poslední zbytky ženského osazení školy a mezi 
posledními i přikrčený telegrafista, který byl tak zmatený z toho, 
že musel v ředitelně školy ponechat všechny své aparáty, a byl tak 
rozechvělý, že řediteli školy odevzdal svazek vlastních klíčů, jako 
návdavek ke klíčům od školní budovy, které vracel.

Obec po odjezdu posledního auta, které zahnulo k Ruzyni, oka-
mžitě ožila.

Bylo navrženo stavět ihned barikády. Přítomní důstojníci ze Such-
dola nabádali k rázným opatřením. Vlastního vedení se ujali, jako 
vojáci, Antonín Ušák, František Karhan a po stránce administrativní 
Václav Čacký, kteří spolu s Národním výborem měli všichni plné 
ruce práce.

Po obci nastal shon a chvat. Rolníci se všemi potahy vyjeli a plno 
ochotných rukou nakládalo dlažební kostky, připravené ke dlažbě 
silnice na prostranství před Sokolovnou.

Barikády se stavěly hned na několika místech – na silnici ku Pra-
ze, na silnici k Ruzyni a k Černému Volu, odkud odevšad mohlo dojít 
k německým zběsilým útokům.

Nejvíce myšlenek, ale hlavně práce, bylo věnováno silnici k Ru-
zyni, protože tudy odjely skupiny, které měly na naši obec ty nejčer-
stvější vzpomínky a tudíž i největší a nejživější zášť.

Pokračování příště

kROnikA JOsEFA HRuDkY
REVOlučnÍ DnY – kVětEn 1945
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Začátek června patří už tradičně svátku dětí. V Horoměřicích uspo-
řádala obec dětský den 6. června 2015. A ukázalo se, že to bylo 
skvěle vybrané datum. Jednak jsme se vyhnuli školám v přírodě, 
jednak nám opravdu přálo počasí. Obloha jak vymetená, sluníčko 
svítilo a u rybníka bylo krásně.

Na děti čekalo 25 různých disciplín, při kterých mohly vyzkou-
šet své dovednosti. Házely kroužky, trefovaly se míčkem, skákaly 
v pytlích, šplhaly po žebříku i po laně, zdobily perníkové medaile, 
lovily rybičky a kačenky, zatloukaly hřebíky, kreslily obrázky. Tři 
nejhezčí obrázky zde čtenářům představujeme. Velkým lákadlem 
byl jako každý rok skákací hrad. Při letošním ročníku bylo posta-
ráno i o tatínky – Autosalon Šídlo představil novou Škodu Superb, 
kterou si zájemci mohli prohlédnout. 

O zábavu pro děti se staralo více než šedesát lidí. Zaměstnanci 
obce, kteří posekali louku, postavili stany a po skončení akce vše 
uklidili. Členové rybářského spolku, kteří se postarali o občerstve-
ní, jako vždy na jedničku. Členové horoměřického Sokola, kteří 
si stejně jako v minulých letech připravili pro děti velké množství 
sportovních disciplín. Horoměřičtí hasiči, kteří přijeli s oblíbenou 
hasičskou stříkačkou. S balíčky pro děti a při registraci pomohly 
ženy ze svazu postižených. Pomoci přišly maminky z mateřských 
center Pohoda a Happy Faces, učitelky ze školy a školky a několik 
dalších dobrovolníků. Všem moc děkuji, že se o zdar celé akce 
zasloužili.

Poděkování patří také místním podnikatelům, firmám a obča-
nům, kteří finančně přispěli a umožnili tak dětský den uspořádat. 
Seznam těchto sponzorů najdete v boxu.

Bc. Jana Kohoutová
Foto: Ing. Zdeněk Sadílek

Dětský den
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SPONZOŘI DĚTSKÉHO DNE
AGRIVEP

CIRF
DEMK

DŘEVOBIS
HUKVALDSKÁ PEKÁRNA

JISTAB
FRANTIŠEK KARHAN

LÉKÁRNA HOROMĚŘICE
MAREKA SERVICES

MOBAX
JIŘÍ PAPOUŠEK
PLAST-K-METAL

STAVEBNINY BELETA
JUDr. VLADIMÍR SUP

VETERINÁRNÍ KLINIKA HERČÍK
WOLF SYSTÉM

Edi

Autor se bohužel nepodepsal

František Josef Zich
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V galerii Orchidea byla 21. května 2015 zahájena nová výstava. Ten-
tokrát hodně netradiční – výtvarné umění totiž vystřídaly tábornické 
rekvizity. Společenství táborníků Sokolí zátoka představilo činnost 
své táborové skupiny, která v letech 1996 až 2010 uspořádala celkem 
třináct dětských táborů skautského typu nejprve pod hlavičkou T.J. 
Sokol Horoměřice, později jako TOM Ježci 21102 Horoměřice.

Hlavní organizátor, Luboš Sadílek, pojal výstavu opravdu stylo-
vě. Před dveřmi do galerie příchozí vítal stan s podsadou, doplněný 
spacákem a ešusy. A uvnitř všichni milovníci táborových ohňů jen 
vydechli úžasem. Na stěnách desítky fotografií z táborů. Pod nimi na 
stolech spousty upomínek na nejrůznější táborové hry. K tomu i kos-
týmy, itineráře, pokyny k jednotlivým hrám vypálené do dřeva, tlusté 
kroniky, nádherně propracované ceny a diplomy pro vítěze soutěží. 
Všemu vévodila u stropu zavěšená dračí hlava. Až nad tou záplavou 
věcí si člověk uvědomí, kolik práce organizátorů se skrývá za každým 
táborem. Náhle je jasné, že každý tábor znamenal měsíce příprav.

O tom také mluvil Luboš Sadílek ve svém úvodním slově. On byl 
vždy tahounem, který vymýšlel a organizoval program pro děti. Po-
děkoval i Obci Horoměřice, která před lety táborníkům pomohla s ná-
kupem vybavení. Poté předal slovo své manželce, Monice Sadílkové, 
která tábor vedla jako hlavní vedoucí a měla na starosti administrati-
vu táborů. Monika Sadílková pak s Martinem Shíbalem zahráli a za-
zpívali několik tábornických písniček, zazněly tak například Stánky 
a Listopad. S chutí si s nimi zazpívalo i publikum. 

Mezi návštěvníky vernisáže byla řada účastníků táborů i jejich ro-
dičů. Patřím k nim, tedy k rodičům. A věřím, že i další se rádi na vý-
stavu přijdou podívat. Budou mít příležitost až do začátku září vždy 
v půjčovních hodinách knihovny.

Na tomto místě bych ráda ještě poděkovala všem, kteří pro naše 
děti uspořádali tábory, na které se v mnoha rodinách dodnes s láskou 
vzpomíná. Jsou to: Monika Sadílková – hlavní vedoucí, Luboš Sadílek 
– zástupce a programový vedoucí, Zdeněk Sadílek – zástupce, Ivan 
Sejkora – zdravotník a kreslíř, vedoucí Eva Měšťáková, Libor Kou-
bek, Jan Hloušek, Antonín Pertlík, Luboš Sadílek ml. a Pavel Záhora. 
A ještě kuchařky Miluška Listopadová a Eva Šulcová. Děkujeme.

Bc. Jana Kohoutová, Foto: Ing. Zdeněk Sadílek

Luboš Sadílek
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Mezi zprávami, které nepotěší, se 
v sobotu 30. května objevila jedna 
zvlášť smutná. Zemřel Ing. Pavel 
Kyzlík. Nebyl občanem Horoměřic 
a většina čtenářů zpravodaje ho pro-
to nezná. Přesto byl pro mnohé horo-
měřické patrioty blízkým člověkem.

Před několika desítkami let byl 
v Horoměřicích ředitelem Zeměděl-
ských staveb, na kterého bývalí za-
městnanci rádi vzpomínají.

Později jsme ho znali jako vedoucího odboru životního pro-
středí na Okresním úřadu Praha západ. V této funkci vedl své 
spolupracovníky i představitele obcí k racionální spolupráci 
ku prospěchu přírody a životního prostředí.

Odborně vzdělaný, zkušený a lidsky přístupný, vytvořil ko-
lem sebe vynikající tým, který obcím ochotně a kvalifikovaně 
pomáhal.

V Horoměřicích má rozhodující podíl na ochraně dubu 
u rodného domu Benedikta Roezla a jeho vyhlášení památ-
ným stromem.

Jako milovník a znalec stromů, lesa a přírody znásobil své 
aktivity i po odchodu na odpočinek. V jeho pojetí odpočinek 
velmi aktivní. Besedoval ve školách i ve spolcích a pořádal 
tematické výlety a zájezdy za krásami přírody a krajiny.

V roce 2000 jsme v Horoměřicích přijali jeho výzvu k vysa-
zení smíšeného lesa v počtu 2000 stromů. Mnoho občanů, kteří 
jím opatřené stromečky na Skále vysazovali, se jistě na nyní 
již slušně vzrostlý les s dobrým pocitem podívá.

Naposledy jsme se v Horoměřicích setkali vloni 13. srpna 
při odhalení památníku Benediktu Roezlovi. Přijal naše po-
zvání, aniž dal sebeméně najevo, že je nevyléčitelně nemocen. 
Byl to stále ten příjemný a o všechno se živě zajímající společ-
ník, jak jsme ho znali dříve.

Ještě naposledy mu těmito řádky děkujeme a určitě si na 
něho rádi vzpomeneme.

Václav Kášek

Chodím často po obci, a jak se mi na stará kolena zlepšil čich, 
cítím na řadě míst zemní plyn. Nejedná se o velké nebezpečné 
koncentrace a často ani není na první pohled zřejmé, odkud plyn 
uchází.

Přesto všem odběratelům zemního plynu doporučuji, aby 
svým kioskům s plynoměrem, regulátorem a hlavním domovním 
uzávěrem právě v letním období věnovali zvýšenou pozornost.

Proč na to upozorňuji, když zřejmě nehrozí nebezpečí, a co se 
vlastně děje, když z doteď těsné přípojky najednou plyn uchází? 
Většina odběratelů to asi zná, ale přesto to pro ostatní připomenu.

Zemní plyn má tu vlastnost, že těsnění mezi šroubením nebo 
přírubami jeho dlouhodobým působením vysychá a ztrácí tím 
těsnící schopnost. Někdy stačí dotáhnout, jindy už je potřebná 
výměna.

V každém případě je ale třeba pozvat odbornou firmu, která 
má profesionální pomůcky, náhradní díly a příslušná oprávnění.

A proč právě v tomto období? Hlavně proto, že netopíme a do-
časné uzavření přívodu plynu nám nekomplikuje život. Také se 
ale únik plynu spolehlivěji zjišťuje a obecně se v teplém období 
pracuje lépe a s kvalitnějším výsledkem.

Ještě bych možná mohl uvést, proč přípojky pravidelně ne-
kontrolují plynárny. I tady je odpověď snadno pochopitelná. 

ROZlOučEnÍ

DŮlEŽité upOZORněnÍ

MILÉ MAMINKY,
MC POHODA HOROMĚŘICE VÁM NABÍZÍ PRO VAŠE 

DĚTI DOPOLEDNÍ MINIŠKOLIČKU, 
KTERÁ JE URČENA PRO DĚTI JIŽ OD 2 LET. 

PRÁVĚ PROBÍHÁ ZÁPIS  
NA ŠKOLNÍ ROK 2015 / 2016.

Ztráty před plynoměrem jsou zakalkulovány do jednotkové ceny 
a měřené úniky za plynoměrem zaplatí dotyčný spotřebitel. Ve 
vlastním zájmu si to tedy, vážení spotřebitelé, ohlídejte.

Václav Kášek

Ing, Pavel Kyzlík
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Po roce se opět vracím k počasí v naší obci. Na základě svých amatérských meteo-
rologických pozorování počínaje podzimem 1967 jsem zpracoval informaci o počasí 
v poslední době, více pozornosti jsem věnoval zejména loňskému roku. Též krátce 
seznamuji čtenáře Zpravodaje se svým vyhodnocením zimních období za dobu mého 
sledování počasí (tzn. 48 zim).

1. Období od 1. 6. 2013 do 31. 5. 2015
Tato doba byla jako celek o téměř 1°C nadprůměrná. Ze 24 měsíců bylo 5 teplotně 
podprůměrných, 16 nadprůměrných a 3 lze označit za průměrné. O více než 1°C pod 
normálem byly pouze 2 měsíce, nejvíce květen 2014 s odchylkou –1,37°C a s rekord-
ními srážkami 155 mm. Zde trochu uteču od tématu a upozorním na poslední 3 květny 
(2013 až 15), které navzdory současnému teplotnímu trendu byly silně podprůměrné 
s odchylkami: –1,5°C; –1,4°C a –0,6°C! Z tohoto důvodu doporučuji příští jaro ne-
chvátat s odstávkou vytápění.

Velmi teplých měsíců, tzn. o více než 2°C nad normálem bylo 6 (tj. 25 %)! Nejvíce 
březen 2014 o +2,98°C. Pro zajímavost uvádím, že nejteplejší dvouleté období je bře-
zen 1999 až únor 2001 s teplotním průměrem 10,57°C, což je ještě o čtvrt stupně více 
než právě v popisovaném údobí.

Nikoho asi nepřekvapí, že kalendářní rok 2014 patřil k nejteplejším. Umístil se 
s průměrnou teplotou 10,78°C těsně na druhém místě za rokem 2000 s T∅ = 10,92°C. 
O prvenství ho připravilo posledních 6 dní v roce s teplotním průměrem –3,83°C, což 
bylo nejchladnější údobí minulé zimy. Bilanci teplého období zapříčinily i obě velice 
mírné zimy 2013/14 a 2014/15. O té první jsem podrobněji zmiňoval již ve svém loň-
ském příspěvku (viz Zpravodaj č. 4/2014). Ta letošní se jí podobá, byla jen nepatrně 
chladnější, nejvíce v březnu 2015, který ač byl o 0,8°C nadprůměrný, zaostal za loň-
ským o 2,2°C.

2. Vyhodnocení zim od roku 1967
K hodnocení zimních období jsem si vytvořil bodovací systém, který nejvíce zohled-
ňuje teploty tří zimních měsíců, tzn. prosince až února, v menší míře i teplot v listo-
padu a březnu, počet dní se sněžením a počínaje rokem 1995/96 (od 1. 4. 1995 měřím 
srážky) i množství srážek ve formě sněhu. Navíc jsem přiřadil dalších 14 hodnocení, 
týkajících se převážně teplot, např. výskytu mrazů (i celodenních), rekordních minim 
a naopak vyšších teplot ve třech zimních měsících. Ze 48 hodnocených zim vychází ta 
předposlední jako 3. nejmírnější a letošní je s minimálním odstupem sedmá. V následu-
jící tabulce 1 uvádím přehled posledních 10 zim, jejich hodnocení a pořadí dle mírnosti.

Tabulka 1

zIma pořadí hodnocení

2005 – 06 45. arktická, čtvrtá nejchladnější
2006 – 07  1. nejteplejší s velkým náskokem
2007 – 08 4 ÷ 6. teplá
2008 – 09 29. průměrná
2009 – 10 41 ÷ 42. chladná
2010 – 11 40. chladná
2011 – 12 25. průměrná
2012 – 13 38. chladná
2013 – 14  3. teplá
2014 – 15  7. teplá

Dle bodového hodnocení vycházejí zimy posledního desetiletí v průměru asi o 5 % 
bodů mírnější, než je dlouhodobý průměr.

Pořadí 5 nejkrutějších zim: 1. 1995 / 96
 2. 1984 / 85
 3. 1986 / 87
 4. 2005 / 06
 5. 1969 / 70
Mezi těmito zimami jsou minimální bodové rozdíly. Na opačné straně tabulky, tzn. 

v pořadí nejteplejších zim, je situace odlišná. Vítězná 2006/07, která patří do neuvěři-
telně teplého „středomořského“ roku 1. 7. 2006 až 30. 6. 2007 s T∅ = 11,65°C (tzn. dva 
a čtvrt °C nad normálem), má obrovský náskok před obdobím 1974/75. Třetí v pořadí 

– loňská zima – na druhé místo dost ztrácí. S malým odstupem jsou na 4÷6. místě zimy 
1997/98, 1999/00 a 2007/08.

Když si prostudujeme celkový přehled zim, zjistíme, že dvě po sobě jdoucí teplé 
zimy nejsou žádný unikát. Nejdelší období 4 teplých zim je od r. 1971/72 do r. 1974/75. 
Vyskytla se i dvě období 3 teplých zim: 1987/88 až 1989/90 a 1999/00 až 2001/02.

U mrazivých zim jsou rovněž období se 3 nebo 4 tuhými zimami – nejdrsnější je 
3leté 1984/85 až 1986/87, následuje 1968/69 až 1970/71 a čtyřleté 2002/03 až 2005/06. 
Pozoruhodné je, že zdaleka nejteplejší zimě předcházela čtvrtá nejhorší (2005/06).

Pro představu čtenářů uvádím – nejteplejší údobí prosinec až únor mělo T∅ 3,97°C 
(2006/07) a nejchladnější -3,32°C (1984/85) – což znamená obrovský rozdíl v průměr-
né teplotě tří měsíců 7,3°C! Ještě hůře vypadají jednotlivé zimní měsíce – viz tabulka 
2. Zde rovněž uvádím údaje ze stanice Praha – Klementinum za období 1901 – 1950.

3. Rok 2014
Loňský rok byl výjimečně teplý s pouze 2 podprůměrnými měsíci. Krom již zmíněného 
května je to srpen s –1°C pod normálem, což znamená, že byl devátý nejchladnější srpen 
od roku 1968. Naopak plných sedm měsíců patří do desítky nejteplejších měsíců: čtvrté 
jsou březen a listopad, šestí duben a říjen, sedmý je červenec, osmý prosinec a deváté 
je září. Při této bilanci působí trochu překvapivě fakt, že jsme byli ušetřeni největších 
„pařáků“: maximální teplota 33°C dosažená ve dnech 11. 6. a 20. 7. by se v posledním 
desetiletí umístila až na 8. místě, teploty 30°C a více bylo dosaženo pouze v 10 dnech, což 
je přesně průměr, a počet 41 letních dní s T∅ 20°C a více je rovněž pouze průměr, nejvíce 
67 jich bylo v roce 1983. Teplotně nadprůměrný rok se projevil třetím nejnižším počtem 
60 dní s mrazem a v počtu 24 dní s teplotním průměrem nula a méně, což je druhé nejnižší 
množství. Počet dní s průměrnou teplotou nad 5°C a nad 10°C byl loni druhý, resp. třetí 
nejvyšší. Do tohoto výčtu zapadá i výskyt pouze jednoho mrazu pod –10°C, a to 26. 1., 
kdy teploměr spadl na –13,3°C. Za posledních 20 let byl pouze 4x menší mrazový rekord.

Lze konstatovat, že jsme v roce 2014 měli příjemné teplé počasí přímořského cha-
rakteru. Se 665 mm srážek se loňský rok stal šestým srážkově nejbohatším rokem za 
posledních 19 let. Nejvíce spadlo v květnu 155 mm, což je nový květnový rekord, 
štědrý na vodu byl i červenec (104 mm) a září (99 mm). Do tohoto výčtu je třeba uvést 
ještě říjen s téměř dvojnásobkem průměru. Největší sucho bylo v únoru (3,2 mm), 
což značí druhý nejsušší měsíc vůbec (po listopadu 2011 se 2,5 mm). Druhý nejsušší 
měsíc roku 2014 je červen 24 mm (36 % normálu). Nejdeštivějším obdobím byl konec 
května, kdy za 11 dní napršelo 76 mm, a naopak druhá únorová dekáda pouze 1 den se 
srážkami s úhrnem 0,2 mm. Překvapením rozhodně není, že se sněžení vyskytlo pouze 
v 10 dnech, což je třetí nejmenší roční počet. Rekordem je doba přesně 10 měsíců mezi 
posledním sněžením na konci zimy a prvním v zimě následující. Bouřek jsme si užili 
hodně – celkem 23, čímž se překonal rekord 22 z roku 2009. Řada z nich měla velice 
mírný průběh, silné byly pouze 3, nejhorší byla 23. 5. se 24 mm srážek a slabým kru-
pobitím. Kroupy byly zaznamenány ještě při slabší bouřce dne 14. 4. Nejvíce bouřilo 
v červenci v 7 dnech – následují duben (!) a květen se 4 dny výskytu bouřek.

Výskyt mlh v 16 dnech – nejvíce 4 ve vlhkém a teplém září, nejsilnější a nejdéle 
trvající byla 2. 11. Větrno bylo pouze ve 12 dnech, nejčastěji v prosinci před Vánocemi 
v 5 dnech a nejvíce to fičelo 22. 12. Vichřice ničivé síly se naštěstí nevyskytla. Na 
sluníčko rok příliš bohatý nebyl – 139 slunečných dní je podprůměrný počet. Nejvíce 
jasno bylo v červnu, těsně za ním následují únor (!), březen a červenec. Celkem 81 dní 
bylo zamračených – nejvíce se mračil listopad, a to 19x, za ním leden se 12, prosinec 
s 10 a květen (!) s 9 zamračenými dny.

4. Závěr
Oteplení nebývá trvalé, teploty se opět vrátí k normálu či dokonce pod něj. Po nejtep-
lejším ročním období (1. 7. 06 – 30. 6. 07) byl další rok přesně o 2°C chladnější a rok 
2010 byl dokonce čtvrtým nejchladnějším rokem od roku 1968. Tento trend potvrzuje 
i prvních 5 měsíců letošního roku, kdy po ještě výrazně teplém lednu (osmý nejteplejší 
leden) jsou následující 4 měsíce v mezích teplotního průměru. Rozdíly více než 10°C 
mezi nejteplejším a nejchladnějším průměrem u všech 3 zimních měsíců (viz předcho-
zí tabulka) je obrovský, málo lidí si uvědomuje, že počasí v zimě může být pokaždé 
úplně odlišné. Musíme si i v červnovém teplíčku uvědomit, že příští zima může být 
klidně i dosti krutá: velké mrazy, přívaly sněhu, náledí, vichřice event. další „lahůdky“. 
Potrápit nás může ale i právě začínající léto např. tropickými teplotami, suchem nebo 
naopak silnými bouřemi, záplavami, kroupami, větrem, atd. Proto na úplný závěr do-
poručuji se vždy na všechny možné eventuality rozmarů počasí připravit.

Ing. František Karhan

ZAMYŠlEnÍ nAD pOčAsÍM pOslEDnÍCH 2 lEt

Tabulka 2
Nejteplejší a nejchladnější zimní měsíce Horoměřice (1968-2014) a Praha Klementinum (1901 – 1950) ve °C:

Měsíc
horoměřice Praha - Klementinum

nejtepl. rok nejchlad. rok rozdíl nejtepl. rok nejchlad. rok rozdíl

leden 4,3 2007 -6,4 1987 10,7 5,0 1921 -8,7 1940 13,7

únor 4,8 2002 -6,5 1986 11,3 4,5 1926 -11,0 1929 15,5

březen 7,9 1981 -1,0 1987 8,9 8,6 1938 0,8 1932 7,8

listopad 6,5 2000 0,4 1993 6,1 7,6 1926 0,7 1902 6,9

prosinec 4,7 1974 -5,4 1969 1,1 6,3 1934 -4,2 1902 10,5
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Jako každý rok i letos proběhlo spaní školní družiny v tělocvičně. Ko-
nalo se z 22. na 23. května 2015 a spala dvě oddělení - Lvíčata a Del-
fínci. Počasí nám přálo, a tak byl i vytoužený oheň. Vše se vydařilo.

Zážitky dětí:
Hodně se mi líbila diskotéka. Líbil se mi poklad. Taky se mi líbilo 
opékání buřtů. Moc mi chutnala snídaně.

                  Míša H., 2. B

Mám radost. Moc se mi tam líbilo. Nejvíc se mi líbily hry.
                                                                    Majda J., 1. C

Hrozně se mi to líbilo. Hrozně moc.
                                                       Adélka Š., 1. A

Líbilo se mi to moc.
                              Natálie M., 1. A

Bylo to super! Líbily se mi hry a tancování.
                                                      Sára Č., 1. C

Spaní ve družině se mi moc líbilo, bylo to na 1.
                                                         Johanka Č., 2. B

Nejvíc se mi líbilo, jak jsme měli disko a opékání buřtů.
                                                                  Nikolka M., 2. B

Líbilo se mi opékání buřtů.
                                     Joši K., 1. C

spAnÍ V DRuŽině

Chtěla bych moc poděkovat za skvělou organizaci závodů na 
všem, co má kola, které proběhly 14. května 2015. Celá rodina 
jsme se výborně zabavili.

I když se jednalo o již 6. ročník, s naším dvouletým drob-
kem jsme se ho účastnily poprvé. Atmosféra byla skvělá, hod-
ně přátelská a uvolněná. A to i přes to, že šlo o závody a někteří 
je brali opravdu vážně.  Líbilo se mi, že se skutečně myslelo 
na všechny děti, i ty nejmenší – díky kategorií maminky s ko-
čárky.

Náš Oliver soutěžil v kategorii dětí s kovovými odrážedly 
a moc se mu líbil ten rozruch kolem. I když zatím moc ne-
pochopil princip soutěžení, samotnou jízdu na odrážedle si 
opravdu užil.

Jsem moc ráda, že maminky z Mateřského centra Pohoda  
vymyslely akci, která sdružuje děti i jejich rodiče z Horomě-
řic. Už teď se těšíme na další ročník a dennodenně na odráže-
dle «tvrdě» trénujeme. 

 
Monika Kišacová, nadšená fanynka závodů

ZÁVODY nA kOlECH
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Světový den pro fair trade se již jedenáctým rokem slaví vždy dru-
hou květnovou sobotu. Tento den není jen oslavou spravedlivějšího 
způsobu obchodování, je také výzvou po odpovědné a udržitelné spo-
třebě obecně. Fair trade dává lidem ze zemí Afriky, Asie a Latinské 
Ameriky možnost uživit se vlastní prací za důstojných podmínek. Ze-
mědělci dostávají spravedlivě zaplaceno, pěstují s ohledem na životní 
prostředí a jejich děti mohou chodit do školy.

Letošní ročník proběhl celorepublikově 9. 5. 2015 a konal se na 
137 místech ČR za celkové účasti 5200 lidí. V Horoměřicích jsme 
piknikovali (sešel se různorodý mix fair tradových, bio a lokálních 
produktů) v pondělí 11. 5. 2015 v podvečer u rybníčku Pod Luky za 
účasti 21 lidí (včetně 7 dětí).

Všem moc díky za účast a těším se na férový piknik opět za rok!

Petra Vymětalíková

23. dubna 2015 proběhlo povídání o Uzbekistánu a Kyrgyzstánu 
v Galerii Orchidea. Petra Vymětalíková povídala o svém loňském 
3týdenním cestování po těchto zemích. Posluchači měli možnost – 
z vyprávění a fotografií – se blíže seznámit s Petřiným pohledem na 
tyto dvě krásné středoasijské země – ať už na zdejší kulturu, zvyky, 
jídlo či skvělou nezapomenutelnou chuť místního ovoce. Kyrgyzstán 
je častou destinací českých milovníků hor, a tak v závěru padaly otáz-
ky především na tuto horskou zemi.

Miroslav Nový

FéROVý piknik V HOROMěřiCÍCH

uZBEkistÁn 
A kYRgYZstÁn prázdninový provoz (červenec a srpen 2015)

obecní úřad a matrika
Úřední hodiny budou o prázdninách stejné jako během roku, tj.
PO 8 – 12 13 – 17
ÚT 8 – 12
ST 8 – 12 13 – 17
ČT 8 – 12

Stavební technik
Úřední hodiny stejné jako během roku, tj.
ST 8 – 12 13 – 17
Dovolená v době od 27. 7. do 9. 8. 2015.

Knihovna horoměřice
Knihovna bude standardně otevřena celé prázdniny  
v obvyklých půjčovních hodinách
ÚT 11 – 16
ST 13 – 18
ČT 10 – 15

Zdravotní středisko horoměřice
MUDr. Friedová – dospělí: dovolená 3. – 14. 8. 2015
MUDr. Prokopová – dětské: prázdninový provoz PO až PÁ 8 – 12 
MUDr. Zemanová – zubní:  dovolená 20. – 31. 7. 2015 a potom  

12. – 25. 8. 2015

Lékárna horoměřice
dovolená 17. – 21. 8. 2015

i n F O R M A C E



16

Prázdninový jízdní řád
platný od 1. 7. do 29. 8. 2015

316        HOROMĚŘICE - Bořislavka 356   HOROMĚŘICE-Bořislavka 355   HOROMĚŘICE - Dejvická

pracovní dny - od 1.7. do 29.8.2015                                 S+N pracovní dny - od 1.7. do 29.8.        S+N pracovní dny - od 7.4.2015              S+N

01 01 01

02 02 02

03 03 03

04 30 30 04 32 04 21 46

05 00 20 41 56 05 26 59 32 05 11 41 12

06 11 27 42 54 11 06 27 47 06 11 26 41 56 42

07 06 18 30 42 54 37 07 04 19 37 57 12 07 12 27 42 57 57

08 07 27 47 37 08 17 37 17 08 12 27 57 57

09 07 37 37 09 22 17 09 52 57

10 07 37 37 10 22 17 10 52 57

11 07 37 37 11 22 17 11 52 57

12 07 37 37 12 22 17 12 52 57

13 07 37 37 13 22 52 17 13 20 50 57

14 07 37 37 14 22 52 17 14 20 50 57

15 02 22 42 37 15 12 32 52 17 15 20 50 57

16 02 22 42 37 16 12 32 52 17 16 20 50 57

17 02 22 42 37 17 12 32 52 17 17 20 50 57

18 02 22 42 37 18 12 32 52 17 18 20 50 57

19 05 35 37 19 20 50 17 19 55 57

20 05 35 35 20 20 15 20 55 55

21 35 35 21 25 15 21

22 22 35 35 22 05 05

23 05 05 23 23 35 35

00 00 05 05 00

Zvýrazněné spoje linky č. 316 zajišťuje nízkopodlažní vozidlo

H jede jen do zastávky Horoměřice, V Lipkách

316 Bořislavka – HOROMĚŘICE 356   Bořislavka-HOROMĚŘICE 355   Dejvická - HOROMĚŘICE

pracovní dny – 1.7. do 29.8.2015                                      S+N pracovní dny - od 1.7. do 29.8.       S+N pracovní dny - od 7.4.2015              S+N

01 01 01

02 02 02

03 03 03

04 04 04

05 15 30 45 15 05 12 55 05 30

06 05 25 45 06 15 35 55 40 06 05 20H 35 50 05

07 05 25 45 10 07 10 25 40 50 07 05 20H 35 25

08 05 30 10 08 10 45 50 08 05H 20 25

09 00 30 10 09 45 50 09 10 25H
10 00 30 10 10 45 50 10 10 25

11 00 30 10 11 45 50 11 10 25H
12 00 30 10 12 45 50 12 10H 40 25

13 00 30 10 13 13 45 50 13 10H 40 25H
14 00 25 45 10 14 15 35 55 50 14 10 40 25

15 05 25 45 10 15 15 35 55 50 15 10 40 25

16 05 25 45 10 16 15 35 55 50 16 10 40 25

17 05 25 45 10 17 15 35 55 50 17 10 40 25

18 05 25 45 10 18 15 35 55 50 18 10 40 25

19 05 25 45 10 19 15 35 50 19 10 40 25

20 15 45 10 20 00 50 20 25 25

21 15 45 10 21 00 55 21 25 25

22 25 25 22 05 22 40 40

23 45 45 23 15 15 23

00 00 35 35 00 30 30


